
 

 

MONITORING KONFLIKTÓW SPOŁECZNYCH  -  WRZESIEŃ 2019 

Data zgłoszenia 

Miejsce konfliktu 

Branża 

Strony konfliktu 

Przedmiot konfliktu  -  Sposób prowadzenia i zakończenia 

konfliktu 

Źródło informacji medialnej 

Forma 

protestu 

Stan konfliktu 

     MINISTERSTWO RODZINY, PRACY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 

 

 

 

 

1. Data: 
30 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. śląskie –  
Rybnik 

 
Branża: 

Sektor 
samorządowy 

 
Związki zawodowe działające 
w  rybnickim Zarządzie Zieleni 

Miejskiej, Zakładzie Gospodarki 
Mieszkaniowej, Miejskim Domu 

Pomocy Społecznej oraz 
Rybnickich Służb Komunalnych 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądania płacowe 

wszczęcie procedury 
sporu zbiorowego 

w  jednostkach 
podległych 

rybnickiemu 
samorządowi 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Solidarność walczy o 700 zł podwyżki dla pracowników jednostek podlegających pod rybnicki samorząd 
 
Związki działające w rybnickim Zarządzie Zieleni Miejskiej, Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej, Miejskim 
Domu Pomocy Społecznej oraz Rybnickich Służb Komunalnych rozpoczęły kolejną turę walkę o podwyżki dla 
pracowników. 
 

 Jak informuje Śląsko-Dąbrowska Solidarność, organizacje zakładowe NSZZ „Solidarność” działające 
w  jednostkach podległych rybnickiemu samorządowi domagają się podwyższenia wynagrodzeń zasadniczych. 

 Zgodnie z ich postulatem każdy z pracowników miałby zarabiać o 700 zł brutto więcej. 

 W sumie w czterech instytucjach, których dotyczy sprawa, zatrudnionych jest ok. 600 osób. 
 
- Pisma zostały złożone w trybie sporu zbiorowego, teraz czekamy na rozpoczęcie rokowań w poszczególnych 
jednostkach - mówi Patrycja Kogut z biura terenowego śląsko-dąbrowskiego „Solidarności” w Rybniku. Jak dodaje, 
na realizację tego postulatu związki dały czas do końca września, czyli do dziś (30 września). 
 
Związkowcy zaznaczają, że to nie są wszystkie instytucje, które w najbliższym czasie chcą walczyć o podwyżkę 
wynagrodzeń. W kolejnych dniach mają się o nią upomnieć związkowcy z innych rybnickich jednostek samorządowych. 
- Pracownicy samorządowi najczęściej mają bardzo niskie zarobki. Są takie osoby, które dostają wynagrodzenie równe 
lub niewiele wyższe od płacy minimalnej - dodaje Patrycja Kogut, której wypowiedź przeczytamy na stronie śląsko-
dąbrowskiej "S".(…) 
 
 
 
Autor: KDS 

Źródło informacji medialnej: https://www.pulshr.pl/ 

https://www.pulshr.pl/wynagrodzenia/solidarnosc-walczy-o-700-zl-podwyzki-dla-pracownikow-jednostek-
podlegajacych-pod-rybnicki-samorzad,67545.html 
/30.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.pulshr.pl/wynagrodzenia/solidarnosc-walczy-o-700-zl-podwyzki-dla-pracownikow-jednostek-podlegajacych-pod-rybnicki-samorzad,67545.html
https://www.pulshr.pl/wynagrodzenia/solidarnosc-walczy-o-700-zl-podwyzki-dla-pracownikow-jednostek-podlegajacych-pod-rybnicki-samorzad,67545.html
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Źródło informacji medialnej 
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Stan konfliktu 

     MINISTERSTWO RODZINY, PRACY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 

 

 

 

 

2. Data: 
27 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. kujawsko-
pomorskie –  
Inowrocław 

 
Branża: 

Ochrona zdrowia 

 
Związki zawodowe ze szpitala 

Błażka w Inowrocławiu 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądania płacowe 

trwa spór zbiorowy 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Stan zapalny w inowrocławskiej lecznicy. Podwyżki, albo pogotowie strajkowe... 
 
Dyrekcja szpitala Błażka w Inowrocławiu apeluje, by pracownicy odstąpili od sporu zbiorowego - to warunek 
otrzymania podwyżek. A te oszałamiające nie są. Pracownicy proszą o 1600 złotych do pensji. Mogą dostać 
jedynie 169 złotych... 
 
W piątek (27.09.) związkowcy spotkali się z zarządem lecznicy i przedstawili oczekiwania załogi, co do proponowanego 
im wcześniej podwyższenia wynagrodzeń. 
 
- Po burzliwej rozmowie załogi, zapadły decyzje, że spróbujemy przyjąć propozycję pana dyrektora, czyli 169 zł netto na 
etat, dla wszystkich pracowników nie otrzymujących do tej pory podwyżek. Nie zawieszamy jednak sporu zbiorowego, 
czyli niejako trwamy w gotowości strajkowej - mówi Beata Wikarska reprezentująca organizacje związkowe. 
 
Na to nie zgadza się dyrekcja szpitala. Wprawdzie zapewnia, że podwyżki będą, ale gdy załoga odstąpi od sporu 
zbiorowego i zakończy pogotowie strajkowe. Sama kwota podwyżki też nie satysfakcjonuje pracowników. Związkowcy 
chcą 1600 zł do pensji, czyli tyle, ile otrzymały pielęgniarki. To kwota nierealna do spełnienia z budżetu lecznicy... 
 
 
 
 
Autor: Sławomir Jezierski 

Źródło informacji medialnej: http://www.radiopik.pl/ 

http://www.radiopik.pl/2,81117,stan-zapalny-w-inowroclawskiej-lecznicy-podwyzki 
/27.09.2019/ 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.radiopik.pl/2,81117,stan-zapalny-w-inowroclawskiej-lecznicy-podwyzki
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3. Data: 
27 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. warmińsko-
mazurskie –  

Elbląk 
 
Branża: 

Transport lądowy 
pasażerski, miejski  

i podmiejski 

 
Związkowcy z Tramwajów 

Elbląskich 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądania płacowe 

trwa spór zbiorowy 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Spór zbiorowy w Tramwajach Elbląskich trwa. Pierwsze negocjacje płacowe zakończyły się fiaskiem 
 
Wszystko wskazuje na to, że pracownikom spółki miejskiej Tramwaje Elbląskie niełatwo będzie wywalczyć podwyżkę. 
Pierwsze rozmowy z dyrekcją zakończyły się fiaskiem. - Nasze płace są za niskie. To powoduje, że ludzie uciekają z tej 
pracy. W ciągu ostatnich 2 lat z firmy odeszło około 40 osób. W zakładach komunikacji, w innych miastach, pracodawcy 
widzą problem wykruszającej się załogi i próbują reagować. Nam proponowane są drobne kwoty, które nie mogą nas 
zadowolić - mówi Roman Kluczyk, motorniczy, związkowiec. 
 
Od 15 sierpnia w Tramwajach Elbląskich trwa spór zbiorowy. Związkowcy domagają się podwyżek płac i wycofania się 
dyrekcji z niedogodnego dla nich systemu nadgodzin. Dopiero w czwartek (26 września) strony sporu zasiadły do 
rozmów. (…) 
 
 
 
Autor: Natasza Jatczyńska 

Źródło informacji medialnej: https://www.info.elblag.pl/ 

https://www.info.elblag.pl/37,59475,Spor-zbiorowy-w-Tramwajach-Elblaskich-trwa-Pierwsze-negocjacje-
placowe-zakonczyly-sie-fiaskiem.html 
/27.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.info.elblag.pl/37,59475,Spor-zbiorowy-w-Tramwajach-Elblaskich-trwa-Pierwsze-negocjacje-placowe-zakonczyly-sie-fiaskiem.html
https://www.info.elblag.pl/37,59475,Spor-zbiorowy-w-Tramwajach-Elblaskich-trwa-Pierwsze-negocjacje-placowe-zakonczyly-sie-fiaskiem.html
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Stan konfliktu 

     MINISTERSTWO RODZINY, PRACY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 

 

 

 

 

4. Data: 
26 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. kujawsko-
pomorskie - 
Włocławek 

 
Branża: 

Ochrona zdrowia 
i  pomoc społeczna 

 

 
NSZZ „Solidarność” Domu 

Pomocy Społecznej "Na Skarpie" 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądania płacowe 

trwa spór zbiorowy 
 

fiasko mediacji 
 

oflagowanie budynku, 
zapowiedź pikiety 

przed urzędem miasta 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Szykuje się pikieta pod ratuszem. "Miasto zamurowało się..." 
 

Narasta spór pomiędzy władzami miasta a pracownikami Domu Pomocy Społecznej "Na Skarpie", którzy od 
ubiegłego roku dopominają się kilkusetzłotowej podwyżki pensji zasadniczej. Szykuje się pikieta przed 
ratuszem.  
 

Toczące się wiele miesięcy mediacje między ratuszem a blisko 35-osobową grupą pracowników DPS "Na Skarpie" 
zakończyły się fiaskiem. Podpisano protokół rozbieżności.  
 

- Nadal podtrzymujemy swoje żądania płacowe, a pracodawca twierdzi, że nie jest w stanie ich spełnić. Miasto 
zamurowało się na swojej pozycji, za każdym spotkaniem oferta była coraz gorsza, dlatego musieliśmy podpisać 
protokół rozbieżności i bierzemy wszystko w swoje ręce. Oflagowaliśmy nasz dom, nosimy koszulki z informacją 
o proteście. Będziemy się szykować do pikiety przed urzędem miasta, żeby społeczeństwo nas zobaczyło. W grę 
wchodzi też strajk tu w domu, na miejscu - mówi Dariusz Langa, szef "Solidarności" w DPS "Na Skarpie". Zastrzega 
jednak: - Na pewno nikt z protestujących nie dopuści do sytuacji, w której mogłoby być zagrożone życie, bądź zdrowie 
naszych podopiecznych. Opieka będzie zapewniona.  
 

Z protestującymi negocjują wspólnie prezydent Marek Wojtkowski, wiceprezydent Domicela Kopaczewska i skarbnik 
miasta Honorata Baranowska. Kolejne spotkanie ma odbyć się dopiero po 20 października. - To dla nas termin za 
odległy, chcemy rozmawiać wcześniej, najlepiej już w przyszłym tygodniu. W tej chwili mamy wrażenie, że miasto karze 
nas za naszą postawę - słyszymy od strony protestującej.  
 

W tym roku była we Włocławku 7-procentowa podwyżka pensji zasadniczej dla pracowników wszystkich miejskich 
placówek opieki społecznej - DPS-ów, domów dziecka, żłobków, miejskiej jadłodajni. Do tego obietnica blisko 200-
złotowej podwyżki co roku w najbliższych latach. 
 

Pracownicy DPS-ów twierdzą, że to niesprawiedliwe, bo mają niskie pensje. 7 proc. to dla nich średnio około 190 zł 
(brutto). Dlatego nadal chcą 600 zł podwyżki z wyrównaniem od stycznia.   
 

Podwyżek domagają się też pracownicy Domu Pomocy Społecznej przy ul. Nowomiejskiej. Ci też nie dogadują się z 
ratuszem, ale na razie nie zdecydowali się na podpisanie protokołu rozbieżności, chcą dalej mediować.(…) 
 

 
Autor: G.S. 

Źródło informacji medialnej: https://ddwloclawek.pl/pl/ 

https://ddwloclawek.pl/pl/11_wiadomosci/35774_szykuje_sie_pikieta_pod_ratuszem_miasto_zamurowalo_si
e.html /25.09.2019/ 
 

https://ddwloclawek.pl/pl/11_wiadomosci/35774_szykuje_sie_pikieta_pod_ratuszem_miasto_zamurowalo_sie.html
https://ddwloclawek.pl/pl/11_wiadomosci/35774_szykuje_sie_pikieta_pod_ratuszem_miasto_zamurowalo_sie.html
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5. Data: 
26 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

sieć sklepów 
„Biedronka” (JMP)  

w całej Polsce 
 
Branża: 

Pozostała sprzedaż 
detaliczna prowadzona 

w 
niewyspecjalizowanych 

sklepach 

 
 

NSZZ "Solidarność" 
w sieci sklepów „Biedronka” 

(JMP) 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 warunki pracy 

referendum strajkowe 
w JMP zostało 
przedłużone do 

30  czerwca 2020 roku 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Referendum strajkowego w Biedronce przedłużone 
 
Komisja Zakładowa NSZZ „Solidarność” w Jeronimo Martins Polska S.A. poinformowała, że decyzją Komisji 
zostało przedłużone referendum strajkowe do 30 czerwca 2020 roku. Ma to związek z prowadzonym 
postępowaniem prokuratorskim, dotyczącym utrudniania przeprowadzenia referendum strajkowego zgodnie 
z  ustawą o rozwiązywaniu sporów zbiorowych. 
 
NSZZ „Solidarność” przypomina, że 8 sierpnia br. prezes Urzędu Ochrony Danych Osobowych wydał nakaz na JMP 
S.A. udostępnienia danych osobowych pracowników zatrudnionych w JMP S.A. celem przeprowadzenia referendum 
strajkowego. Do dnia dzisiejszego JMP nie wykonało nakazu wydanego przez UODO - podają związkowcy. 
 
(…) 
 
- W związku z toczącymi się sprawami przed urzędami państwowymi, referendum strajkowe nie może być zakończone, 
musi być otwarte do zakończenia postępowań w sądzie, prokuraturze oraz UODO. Jeżeli sprawy zostaną zakończone 
to decyzją komisji zakładowej czas trwania referendum zostanie skrócony - poinformowali związkowcy. 
 
 
 
Autor: DlaHandlu.pl 

Źródło informacji medialnej: https://www.pulshr.pl/ 

https://www.pulshr.pl/zwiazki-zawodowe/referendum-strajkowe-w-biedronce-przedluzone,67482.html 
/26.09.2019/ 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.pulshr.pl/zwiazki-zawodowe/referendum-strajkowe-w-biedronce-przedluzone,67482.html
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6. Data: 
25 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 
magazyny Amazon 

w Polsce 
Branża: 

Transport 
i  gospodarka 
magazynowa 

 
OZZ Inicjatywa Pracownicza 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 postulaty płacowe, warunki pracy 

trwa referendum 
strajkowe 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Amazona polskie problemy. Pracownicy coraz bliżej strajku 
 
Amazon być może będzie musiał niedługo radzić sobie z dużym strajkiem pracowników. Coraz więcej z nich 
głosuje w referendum strajkowym. 
 
Amazon prawdopodobnie będzie musiał przygotować się na strajk swoich pracowników. Zgodnie ze stanem na 
20  września, już 30% załogi oddało swój głos w referendum strajkowym, czyli już 4886 osób. Referendum ruszyło 
15  lipca 2019 roku. Za organizacją strajku w Amazonie stoi OZZ Inicjatywa Pracownicza przy Amazon. 
 
Od dłuższego czasu Inicjatywa stara się przekonać załogę Amazona, by zagrozić pracodawcy wstrzymaniem pracy. 
W  poprzednim tygodniu głosy zbierane były w magazynach w Sadach, Kołbaskowie, Bielanach Wrocławskich oraz 
Sosnowcu. Jak zapewniają inicjatorzy, referendum strajkowe będzie kontynuowane we wszystkich magazynach 
Amazona w Polsce aż do odwołania. Według nich "zebranie tak dużej ilości głosów świadczy o dużej determinacji 
pracowników". 
- Nasza mobilizacja spotkała się z reakcją Amazona. Wprowadził w życie jedną z propozycji związków: zwiększył 
minimalną ilość godzin, które trzeba przepracować, aby podlegać ocenie za wydajność. Dzięki temu będziemy 
pracować pod mniejszą presją. Zmiana ta nie jest jednak wystarczająca - napisano w komunikacie opublikowanym na 
money.pl. 
 
Inicjatorzy strajku na tyle wierzą w powodzenie tej akcji, że przygotowują się już na kolejne etapy (poreferendalne) 
w  ramach procedury sporu zbiorowego i zbierają pieniądze na pomoc w pokryciu kosztów związanych z organizacją 
pogotowia strajkowego, czyli druk plakatów, banerów, ulotek, transportu między magazynami w całej Polsce oraz na 
finansowe wsparcie pracowników, jeśli dojdzie do strajku. W tym celu uruchomili w piątek 20 września zbiórkę na 
Fundusz Strajkowy. 
 
 
 
Autor: Paulina Musianek 

Źródło informacji medialnej: https://www.biznesinfo.pl/ 

https://www.biznesinfo.pl/amazon-250919-pracownicy-coraz-blizej-strajku 
/25.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 
 
 

https://www.biznesinfo.pl/amazon-250919-pracownicy-coraz-blizej-strajku
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7. Data: 
25 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. kujawsko-
pomorskie - 
Bydgoszcz 

 
Branża: 

Ochrona zdrowia 
i  pomoc społeczna 

 

 
związki zawodowe Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej 

w  Bydgoszczy 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie podwyżek i poprawy warunków pracy 

trwa spór zbiorowy 
 

oflagowanie 
budynków 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Pracownicy socjalni w Bydgoszczy chcą podwyżek, ale kasy nie ma. Będzie ministerialny mediator? 
 

Oflagowanie budynków to najpierw, a potem może nawet strajk. Bydgoscy pracownicy socjalni weszli w spór 
z  dyrekcją Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Chcą podwyżek. 
 

Swój apel z postulatami związki zawodowe Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wysłały do władz miasta, 
przewodniczącej Rady Miasta, radnych i kandydatów do parlamentu. Postulaty są jasne - tysiąc złotych podwyżki 
i  poprawa warunków pracy. 
 

Dyrekcja MOPS pieniędzy nie ma. Miasto - też nie. 
 

Ubiegłotygodniowe spotkanie ZZ z władzami Bydgoszczy nic nie dało. Stąd groźby zaostrzenia protestu 
 

- Nie ma możliwości wprowadzenia podwyżek wynagrodzeń jeszcze z tegorocznego budżetu, gdyż część obietnic rządu 
musimy sfinansować już od września, czego nie mieliśmy w planach - wyjaśnia Iwona Waszkiewicz, zastępca 
prezydenta miasta nadzorująca m.in. MOPS. - Jesteśmy przed konstruowaniem bardzo trudnego budżetu na rok 2020, 
w którym po ostatnich decyzjach rządu będzie o 100 milionów złotych mniej. Po sporządzeniu projektu, mniej więcej do 
końca października, poinformuję związki zawodowe o sytuacji i o tym, czy w ogóle będziemy w stanie spełnić postulat 
płacowy. 
 

Władze Bydgoszczy zapowiadają, że będą porównywać wysokość zarobków pracowników socjalnych w innych 
miastach Unii Metropolii Polskich. W tej chwili płaca zasadnicza pracownika socjalnego to nieco ponad 3 tys. zł brutto. 
Do tego 250 zł dodatku, premia i czasami wysługa lat. Średnio - ok. 4 tys. zł brutto. 
 

(…) 
 

W mieście jest 200 pracowników socjalnych. 
 
Autor: Wojciech Mąka 

Źródło informacji medialnej: https://plus.expressbydgoski.pl/ 

https://plus.expressbydgoski.pl/pracownicy-socjalni-w-bydgoszczy-chca-podwyzek-ale-kasy-nie-ma-bedzie-
ministerialny-mediator/ar/c1-14447089 
/25.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

https://plus.expressbydgoski.pl/pracownicy-socjalni-w-bydgoszczy-chca-podwyzek-ale-kasy-nie-ma-bedzie-ministerialny-mediator/ar/c1-14447089
https://plus.expressbydgoski.pl/pracownicy-socjalni-w-bydgoszczy-chca-podwyzek-ale-kasy-nie-ma-bedzie-ministerialny-mediator/ar/c1-14447089
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8. Data: 
24 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. lubuskie 
 
Branża: 

Rolnictwo 
 

 
Lubuska Izba Rolnicza oraz 
Lubuskie Forum Rolnicze 

zrzeszające kilkanaście związków 
zawodowych rolników 

i  organizacji 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie szybkiej i realnej pomocy suszowej 

Pogotowie strajkowe, 
zapowiedź pikiety 
w  Zielonej Górze, 

niewykluczone 
blokady dróg 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Rolnicy zapowiadają strajk. Chcą szybkiej i realnej pomocy suszowej 
 

Lubuscy rolnicy, w największym stopniu dotknięci przez suszę 2019 roku, mają dość oczekiwania na pomoc 
suszową. Zwłaszcza, że wielu z nich nawet nie mogło wyjechać w pole, żeby je zaorać czy zasiać rzepak. 
Dlatego ogłosili pogotowie strajkowe i chcę przeprowadzić pikietę. Na początek w Zielonej Górze. Jeśli to nie 
pomoże, to zaczną blokować drogi. 
 

Lubuska Izba Rolnicza oraz Lubuskie Forum Rolnicze zrzeszające kilkanaście związków zawodowych rolników 
i  organizacji wprowadziło pogotowie strajkowe.    
– Rolnicy nic nie dostali. A ich sytuacja ekonomiczna jest tragiczna. Jeśli za jakiś czas nawet dostaną jakieś pieniądze 
to będzie to transfuzja krwi, ale już po zgonie pacjenta – mówi Stanisław Myśliwiec, prezes Lubuskiej Izby Rolniczej. – 
Drugi rok z rzędu w regionie jest susza, u nas ciągle trwa. Co więcej mamy ziemie o najgorszej bonitacji w kraju. 
Wszyscy o tym mówią, ale nikt nie pomaga – dodaje.   
 
Sytuacja rolników w regionie jest bardzo zła i dlatego zdaniem Stanisława Myśliwca ich protesty mogą mieć nieobliczany 
charakter i przebieg.  
 
– Forma protestów do jakich może dojść jest nieprzewidywalna – ostrzega Myśliwiec. 
– Rolnicy mają już dość deklaracji o pomocy, a chcą jej realnie, chcą ją zobaczyć. Mają dość niepewności 
i  obiecywania, „że może”, „że później”, „że zobaczymy” – podkreśla prezes LIR.  
 
Dlatego na ręce premiera Mateusza Morawieckiego, a także ministra rolnictwa Jana Krzysztofa Ardanowskiego 
skierowano specjalne pismo, w którym przedstawiciele rolników żądają od nich natychmiastowej reakcji i pomocy. Chcą 
m.in. wprowadzenia w życie rozporządzeń gwarantujących wsparcie po stratach suszowych. Informują także, że rolnicy 
wprowadzają pogotowie strajkowe. (…) 
 
 
 
 
Autor: Artur Kowalczyk 

Źródło informacji medialnej: https://www.tygodnik-rolniczy.pl/ 

https://www.tygodnik-rolniczy.pl/articles/aktualnosci_/rolnicy-zapowiadaja-strajk-chca-szybkiej-i-realnej-
pomocy-suszowej/ 
/24.09.2019/ 
 

 
 

https://www.tygodnik-rolniczy.pl/articles/aktualnosci_/rolnicy-zapowiadaja-strajk-chca-szybkiej-i-realnej-pomocy-suszowej/
https://www.tygodnik-rolniczy.pl/articles/aktualnosci_/rolnicy-zapowiadaja-strajk-chca-szybkiej-i-realnej-pomocy-suszowej/
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9. Data: 
24 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 
woj. mazowieckie - 

Warszawa 
 
Branża: 

Łączność; 
Transport  

i gospodarka 
magazynowa; 

działalność 
pocztowa i kurierska 

 

 
Organizacja Międzyzakładowa 

NSZZ Solidarność Pracowników 
Poczty Polskiej i Związek 

Zawodowy Pracowników Poczty 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie wzrostu wynagrodzeń zasadniczych 

trwa spór zbiorowy 
(etap mediacji) 

19 września nad 
ranem związkowcy 

rozpoczęli okupację 
siedziby Poczty 

Polskiej, protest NSZZ 
Solidarność 

Pracowników Poczty 
Polskiej w sali 609 
w  budynku Poczty 

w  Warszawie przy ul. 
Świętokrzyskiej 31/33 

trwa nadal 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Pat w Poczcie Polskiej. Związkowcy wciąż okupują sale mediacji 
 

23 września Tomasz Cicirko z zarządu Poczty Polskiej rozmawiał z protestującymi przedstawicielami NSZZ 
Solidarność Pracowników Poczty Polskiej. Negocjacji jednak nie wznowiono, a związkowcy kolejną dobę 
pozostają w sali mediacji. 
 

 Związkowców oczekujących na wznowienie 23 września odwiedził Tomasz Cicirko z zarządu Poczty 
Polskiej z nowymi propozycjami.  Negocjacji jednak nie wznowiono. 

 Pracodawca zapewnia, że jest gotowy do dalszych rozmów a obecność związkowców w placówce Poczty 
nie wpływa na pracę firmy. 

 Równolegle pojawiły się informacje o możliwym zwolnieniu z Poczty jednego z liderów związkowych - 
Piotra Moniuszko. 

 
19 września dowiedzieliśmy się o zawieszeniu negocjacji płacowych w Poczcie Polskiej. Przez 8 dni związkowcy 
i  zarząd starały się dojść do kompromisu z pomocą mediatora. Nie udało się wypracować porozumienia. 
Najprawdopodobniej kością niezgody jest wypłacenie podwyżek wstecz. Związkowcy oczekują, że zarząd zdecyduje się 
wyrównać płace za czerwiec, lipiec, sierpień i może wrzesień. 
 
Tymczasem prezesi spółki jasno dali do zrozumienia, że wszelkie ustalenia będą mogły wejść w życie dopiero po 
zakończeniu negocjacji i wypracowaniu zgody. 
 
Najnowsze informacje z sali negocjacyjnej dowodzą determinacji związkowców. Piąty dzień oczekują oni na wznowienie 
rozmów. 
 
"W dalszym ciągu pozostajemy na sali, w której trwały mediacje" - czytamy na stronie związku pracowników Poczty. 
Podkreślają oni: "Nieoczekiwanie odwiedzili nas przedstawiciele pracodawcy z członkiem zarządu Tomaszem Cicirko na 
czele. Ich wizyta niczego nowego nie wniosła w przebieg protestu." 
 
 
Autor: GP 

Źródło informacji medialnej: https://www.pulshr.pl/ 

https://www.pulshr.pl/wynagrodzenia/pat-w-poczcie-polskiej-zwiazkowcy-wciaz-okupuja-sale-
mediacji,67360.html 
/24.09.2019/ 
 

 

https://www.pulshr.pl/wynagrodzenia/pat-w-poczcie-polskiej-zwiazkowcy-wciaz-okupuja-sale-mediacji,67360.html
https://www.pulshr.pl/wynagrodzenia/pat-w-poczcie-polskiej-zwiazkowcy-wciaz-okupuja-sale-mediacji,67360.html
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10. Data: 
24 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. pomorskie – 
Gdańsk 

 
Branża: 

Przeładunek 
towarów w portach 

morskich 

 
gdańscy i gdyńscy dokerzy 

z  NSZZ „Solidarność” KM NSZZ 
„S” w DCT Gdańsk SA 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie respektowania przepisów bhp i ograniczenia zatrudnienia poprzez agencje pracy tymczasowej 

24 września br. przed 
wejściem do biurowca 

DCT Gdańsk SA 
odbyła się PIKIETA 
PROTESTACYJNA 

 
Kolejna pikieta 

organizowana przez 
dokerów w trosce 

o  bhp odbędzie się 
8  października br. 

przed OT Port Gdynia  
(ul. Indyjska). 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Pikieta przed DCT Gdańsk SA w trosce o bezpieczeństwo w pracy 
 
24 września br. gdańscy i gdyńscy dokerzy z NSZZ „Solidarność” pikietowali przed wejściem do biurowca DCT 
Gdańsk SA. Domagali się respektowania przepisów bhp i ograniczenia zatrudnienia poprzez agencje pracy 
tymczasowej. Protestów będzie więcej i będą organizowane od Gdańska, przez Gdynię po Świnoujście. 
 
Trąbki, syrena alarmowa i dziesiątki flag „S” obwieściły dyrekcji terminalu początek pikiety. Uczestniczyło w niej 
osiemdziesięciu związkowców, w większości z DCT. Hasła, z którymi przybyli  to: „Ciężko pracujemy, czy do końca 
zmiany przeżyjemy”, „Swoich ganicie a cudzych chwalicie”, „W DCT dwa standardy bhp”. 
 
Pikieta, jak powiedział Adam Piotrowski, przewodniczący „S” w DCT, była skierowana przeciwko regulacjom, które 
dopuszczają do terminali agencje pracy tymczasowej i prowadzą do nieprzestrzegania bhp, nie zaś przeciwko 
pracownikom zatrudnianym przez te firmy. 
 
Chodzi też związkowcom by praca była wynagradzana godziwie, skoro porty wypracowują dzięki ich wysiłkowi znaczne 
zyski. Jednak najważniejszym postulatem były kwestie przestrzegania zasad bhp. Dochodziło bowiem ostatnio do 
wypadków, także śmiertelnych, na terminalach kontenerowych. Ich częstotliwość jest alarmująca.(…) 
 
Pikietę zorganizowała KM NSZZ „S” w DCT Gdańsk SA. Spotkała się ona z poparciem portowców z innych terminali 
i  portów. 
 
– Nie chcemy tolerować patologii, łamania przepisów bhp, braku szkoleń dla pracowników. Chcemy pracować normalnie 
i otrzymywać normalne zarobki, bez obaw czy cali zdrowi wrócimy do domów – mówił Jacek Szornak, przewodniczący 
Sekcji Krajowej Portów Morskich NSZZ „S” wskazując przykłady wypadków przy pracy na terminalach ostatnich 
czterech lat oraz problem patologii „jednoosobowych firm” pracujących przy przeładunkach. Wobec nich PIP jest 
bezradna, gdyż Inspekcja może kontrolować umowy o pracę, a nie umowy cywilnoprawne.(…) 
 
Kolejna pikieta organizowana przez dokerów w trosce o bhp odbędzie się 8 października br. przed OT Port Gdynia  
(ul. Indyjska). 
 
Autor: ASG 

Źródło informacji medialnej: http://www.solidarnosc.gda.pl/ 

http://www.solidarnosc.gda.pl/aktualnosci/pikieta-przed-dct-gdansk-sa-w-trosce-o-bezpieczenstwo-w-pracy/ 
/24.09.2019/ 

 

http://www.solidarnosc.gda.pl/aktualnosci/pikieta-przed-dct-gdansk-sa-w-trosce-o-bezpieczenstwo-w-pracy/
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11. Data: 
20 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. śląskie – 
Jastrzębie -Zdrój 

 
Branża: 
Wydobywanie węgla 

kamiennego 
 

 
związek zawodowy Jedność 

kopalni Pniówek, obecni 
i  emerytowani pracownicy 

Jastrzębskiej Spółki Węglowej 
(JSW) 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie wypłaty zaległych świadczeń 

PIKIETA 
PROTESTACYJNA 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Związkowcy pikietowali przed siedzibą JSW 
 

Kilkudziesięciu obecnych i emerytowanych pracowników Jastrzębskiej Spółki Węglowej (JSW) pikietowało 
przed siedzibą tej górniczej firmy w Jastrzębiu-Zdroju. Związkowcy domagają się wypłaty zaległych - ich 
zdaniem - świadczeń oraz zarzucają pracodawcy łamanie prawa pracy. 
 

Jak poinformował przewodniczący związku zawodowego Jedność kopalni Pniówek Oskar Karwacki, wśród głównych 
postulatów wnoszonych podczas piątkowej manifestacji była m.in. "wypłata 14. pensji oraz deputatu węglowego za 2016 
rok pracownikom, którzy ratowali firmę w 2016 roku zawieszając część wynagrodzenia, a odeszli z JSW na emerytury 
lub urlopy górnicze przed 11 czerwca 2018 r." 
 

Pozostałe postulaty dotyczyły wypłaty deputatów węglowych dla emerytów, którzy nie otrzymali ich z powodu - jak 
mówią związkowcy - "bezprawnie wypowiedzianych układów zbiorowych pracy", a także zaprzestania 
"nieprzestrzegania prawa pracy w JSW" oraz "mobbingu i prześladowania w JSW". 
 

W trakcie manifestacji związkowcy złożyli w imieniu protestujących dwie petycje do władz spółki. "Nagminnie łamane 
jest prawo pracy, zasady współżycia społecznego oraz podstawowe prawa i wolności człowieka jako ludzkiej jednostki. 
Pracownicy byli i obecni żyją w poczuciu braku stabilności i odrzucenia" - napisali w jednej z nich, żądając 
"natychmiastowego wyjaśnienia wszystkich sygnałów dotyczących jakichkolwiek przejawów mobbingu czy 
dyskryminacji, przede wszystkim dotyczących przynależności związkowej". 
 
Związek Jedność domaga się przywrócenia do pracy zwolnionych pracowników m.in. byłego kandydata na członka 
zarządu JSW z ramienia pracowników Marka Sękowskiego oraz b. dyrektora Biura Audytu Adama Milewskiego. 
 
Druga petycja dotyczy żądania "wypłaty emeryckiego deputatu węglowego oraz zawieszonych składników wynagrodzeń 
za 2016 rok". JSW - wskazują związkowcy - wprawdzie wypłaciła pracownikom świadczenia utracone wcześniej na 
podstawie porozumienia oszczędnościowego sprzed kilku lat, jednak nie dotyczyło to górników, którzy nie pracowali już 
w JSW 11 sierpnia 2018 r.(…) 
 
Autor: PAP/JS 

Źródło informacji medialnej: https://www.pulshr.pl/ 

https://www.pulshr.pl/zwiazki-zawodowe/zwiazkowcy-pikietowali-przed-siedziba-jsw,67319.html 
/20.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 

https://www.pulshr.pl/zwiazki-zawodowe/zwiazkowcy-pikietowali-przed-siedziba-jsw,67319.html
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12. Data: 
19 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

Konflikt 
ogólnopolski 

 
Branża: 

Ochrona zdrowia 
i  pomoc społeczna 

 

 
Polska Federacja Związkowa 

Pracowników Socjalnych 
i  Pomocy Społecznej 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie podniesienia wynagrodzeń, uregulowania dodatku terenowego, poprawy bezpieczeństwa 

pracowników socjalnych, wydłużenia dodatkowego urlopu wypoczynkowego, odbiurokratyzowania 
zawodu 

Zawieszenie 
ogólnopolskiego 

protestu 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Protest pracowników socjalnych zawieszony do czasu po wyborach 
 

Polska Federacja Związkowa Pracowników Socjalnych i Pomocy Społecznej poinformowała o zawieszeniu 
ogólnopolskiej akcji protestacyjnej do czasu po wyborach. My, jako Federacja, jesteśmy gotowi, by już 
w  październiku rozpocząć działania od miejsca, w którym je zawiesiliśmy - napisała organizacja na profilu na 
Facebooku. 
 
Pracownicy socjalni protestują od czerwca 2018 r. W sierpniu 2018 organizacje związkowe powołały Ogólnopolski 
Komitet Strajkowy. W listopadzie zorganizowały "Czarny Tydzień w Pomocy Społecznej", 25 stycznia tego roku akcję 
"Pomoc Społeczna się Wykrwawia" - w ponad 150 miejscowościach w Polsce pracownicy socjalni oddawali krew lub 
brali urlop na żądanie. Na jesień OKS planował ogólnopolski strajk.(…) 
 
- Nie chcemy być wciągnięci w walkę polityczną - powiedział PAP przewodniczący Związku Zawodowego Pracowników 
Socjalnych Sylwester Tonderys. Poza tym - jak dodał - zbyt mała liczba jednostek zgłosiła się z deklaracją, że chciałaby 
przejść przez procedurę sporu zbiorowego. - Bo my nie możemy ogłosić strajku, nie przechodząc całej tej procedury, 
a  nie mamy jednego pracodawcy. Podlegamy pod samorządy i w każdym samorządzie, każdej gminie trzeba by 
przeprowadzić oddzielne postępowanie. 
 
Tonderys zaznaczył, że mimo zawieszenia strajku ogólnopolskiego zarząd główny ZZPS daje swobodę poszczególnym 
jednostkom. - Tam gdzie spór zbiorowy będzie przeprowadzony prawidłowo, żeby skutkował strajkiem, tam będziemy 
wspierać tych pracowników - powiedział.(…) 
 
 
Autor: PAP - Karolina Mózgowiec 

Źródło informacji medialnej: http://www.rynekzdrowia.pl/ 

http://www.rynekzdrowia.pl/Finanse-i-zarzadzanie/Protest-pracownikow-socjalnych-zawieszony-do-czasu-
po-wyborach,198351,1.html 
/19.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.rynekzdrowia.pl/Finanse-i-zarzadzanie/Protest-pracownikow-socjalnych-zawieszony-do-czasu-po-wyborach,198351,1.html
http://www.rynekzdrowia.pl/Finanse-i-zarzadzanie/Protest-pracownikow-socjalnych-zawieszony-do-czasu-po-wyborach,198351,1.html
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13. Data: 
19 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 
woj. mazowieckie - 

Warszawa 
 
Branża: 

Łączność; 
Transport  

i gospodarka 
magazynowa; 

działalność 
pocztowa i kurierska 

 

 
Organizacja Międzyzakładowa 

NSZZ Solidarność Pracowników 
Poczty Polskiej i Związek 

Zawodowy Pracowników Poczty 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie wzrostu wynagrodzeń zasadniczych 

trwa spór zbiorowy 
(etap mediacji) 

19 września nad 
ranem związkowcy 

rozpoczęli okupację 
siedziby Poczty 

Polskiej 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Dziś nad ranem związkowcy rozpoczęli okupację siedziby Poczty Polskiej 
 

(…) 
 

Decyzja o okupacji siedziby Poczty Głównej w Warszawie przy ul. Świętokrzyskiej zapadła po ostatniej turze mediacji. 
18 września związkowcy wznowili mediacje rozpoczęte tydzień wcześniej. Partnerów społecznych reprezentowali 
związkowcy z Solidarności i Związku Zawodowego Pracowników Poczty. (…) 
 

Jak informują związkowcy, w trakcie długich rozmów pracodawca przedstawiał różne warianty swojej propozycji. 
Wszystkie te warianty w odbiorze strony związkowej nie były spójne z ustaloną wspólnie propozycją reprezentatywnych 
związków zawodowych. Strona związkowa wychodziła naprzeciw oczekiwaniom pracodawcy obniżając wspólne żądanie 
wzrostu wynagrodzeń zasadniczych. Wobec nieustępliwości pracodawcy ostatecznie związki zdecydowały o powrocie 
do żądania wzrostu wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników objętych ZUZP o 400 złotych, z terminem wejścia 
w  życie podwyżki od 1 czerwca br. Pracodawca 11 września w trakcie pierwszej części spotkania złożył oświadczenie, 
że oczekiwania strony związkowej mogą być zrealizowane wyłącznie po ich akceptacji przez Radę Nadzorczą 
i  właściciela. W trakcie ostatnich mediacji z 18 września przedstawiciel właściciela udzielał wsparcia stanowisku 
prezentowanemu przez pracodawcę. Wobec tego, że nie osiągnięto porozumienia przez strony sporu, mediator nad 
ranem o godzinie 3.05 podjął decyzję o zakończeniu mediacji. 
 

Jak udało nam się ustalić minister Szrot zadeklarował zorganizowanie w ciągu tygodnia spotkania na wyższym poziomie 
właścicielskim w KPRM. Związkowcy podkreślają jednak, że póki co nie będą recenzować propozycji pracodawcy. 
Strona związkowa podjęła także decyzje o pozostaniu przedstawicieli obydwu reprezentatywnych organizacji 
związkowych na sali obrad do momentu wznowienia mediacji. – Członkowie Komisji Międzyzakładowej NSZZ 
Solidarność przez kilka najbliższych dni będą pełnili dyżury na sali obrad w siedzibie Poczty Głównej – powiedział 
w  rozmowie z Tysol.pl Bogumił Nowicki. – Z naszej strony jest gotowość do podpisania porozumienia - podkreślił. 
 

Na początku przyszłego tygodnia odbędzie się także ostatnia tura mediacji, bo procedura sporu zbiorowego trwa już 
9  miesięcy. Nie można go przeciągać w nieskończoność. Nie wykluczamy więc przeprowadzenia referendum 
strajkowego – oświadczył przewodniczący Organizacji Międzyzakładowej „S” Pracowników Poczty Polskiej. 
 
 
Autor: Marcin Koziestański 

Źródło informacji medialnej: https://www.tysol.pl/ 

https://www.tysol.pl/a37263-Dzis-nad-ranem-zwiazkowcy-rozpoczeli-okupacje-siedziby-Poczty-Polskiej 
/19.09.2019/ 
 

 
 

https://www.tysol.pl/a37263-Dzis-nad-ranem-zwiazkowcy-rozpoczeli-okupacje-siedziby-Poczty-Polskiej
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14. Data: 
19 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. śląskie – 
Częstochowa 

 
Branża: 
Produkcja surówki, 

żelazostopów, 
żeliwa i stali oraz 

wyrobów hutniczych 

 
Organizacja Międzyzakładowa 
NSZZ „Solidarność” ISD Huty 

Częstochowa, Międzyzakładowy 
Związek Zawodowy Pracowników 

z ISD Huty Częstochowa, 
Międzyzakładowy Związek 

Zawodowy Pracowników Ruchu 
Ciągłego z siedzibą w ISD Huta 

Częstochowa, Związek 
Zawodowy „Juvenia” Huty 

Częstochowa, Międzyzakładowy 
Związek Zawodowy „Kadra” Huty 

Częstochowa oraz Organizacja 
Międzyzakładowa NSZZ 

Solidarność ’80 ISD Huty 
Częstochowa 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 obawa przed utratą miejsc pracy 

Zarządy Huty Pokój 
i  Węglokoksu oraz 

przedstawiciele 
działających na 

terenie Huty związków 
zawodowych 

19  września 2019 r. 
podpisały 

porozumienie ramowe 
dotyczące przyszłości 

zakładu 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Jest plan na przyszłość dla Huty Pokój 
 
Zarządy Huty Pokój i Węglokoksu oraz przedstawiciele działających na terenie Huty związków zawodowych 
19  września 2019 r. podpisały porozumienie ramowe dotyczące przyszłości zakładu. Strony porozumienia 
zobowiązały się do współpracy i współdziałania w celu restrukturyzacji działalności Huty oraz jej zadłużenia. 
 

 W grupie kapitałowej Huty Pokój zatrudnionych jest blisko 800 osób. 

 Zobowiązania wobec banków wynoszą 51 milionów złotych, a wobec Węglokoksu ponad 
170  milionów złotych. 

 Te długi to efekt wielu lat nawarstwiających się problemów, w szczególności coraz trudniejszej 
sytuacji na europejskim rynku stali. 

 
Plan restrukturyzacji Huta Pokój zakłada przede wszystkim przeniesienie zakładów produkcyjnych - Stalprofile 
i  Walcownia – do nowo utworzonej spółki „Huta Pokój Profile”. 
 
 
 
Autor: Dariusz Ciepiela 

Źródło informacji medialnej: https://www.wnp.pl/ 

https://www.wnp.pl/hutnictwo/jest-plan-na-przyszlosc-dla-huty-pokoj,353392_1_0_0.html 
/19.09.2019/ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.wnp.pl/hutnictwo/jest-plan-na-przyszlosc-dla-huty-pokoj,353392_1_0_0.html
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15. Data: 
12 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

Konflikt 
ogólnopolski 

 
Branża: 

Ochrona zdrowia 
i  pomoc społeczna 

 

 
związki zawodowe 

reprezentujące fizjoterapeutów 
i  diagnostów 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądania płacowe 

Nawet kilkaset 
placówek 

medycznych może 
zostać 

sparaliżowanych 
przez protest 

fizjoterapeutów 
i  diagnostów 

laboratoryjnych. 
Reprezentujące ich 
związki zawodowe 

zdecydowały 
o  odwieszeniu 

rozpoczętej wiosną 
akcji. – Od 

23  września będzie 
nas dużo mniej – 

zapowiadają. 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Fizjoterapeuci i diagności będą strajkować 
 

Nawet kilkaset placówek medycznych może zostać sparaliżowanych przez protest fizjoterapeutów i diagnostów 
laboratoryjnych. Reprezentujące ich związki zawodowe zdecydowały o odwieszeniu rozpoczętej wiosną akcji. – 
Od 23 września będzie nas dużo mniej – zapowiadają. 
 
Powodem są przede wszystkim płace. Diagnostom, fizjoterapeutom i innym zawodom medycznym 
obiecano podwyżki już na początku roku – miały być sfinansowane z dodatkowych pieniędzy, które trafiły do placówek 
medycznych w związku z lipcowym zwiększeniem wycen. Tymczasem, jak podkreśla Tomasz Dybek, przewodniczący 
Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Pracowników Fizjoterapii, otrzymało je ok. 30 proc. pracowników i to w 
wysokości odbiegającej od oczekiwań. Pensje nadal wynoszą przeciętnie ok. 2,7 tys. zł brutto i niedługo będą na 
poziomie płacy minimalnej. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Autor: Agata Szczepańska 

Źródło informacji medialnej: https://www.gazetaprawna.pl/ 

https://serwisy.gazetaprawna.pl/zdrowie/artykuly/1429813,strajk-fizjoterapeutow-i-diagnostow.html 
/12.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://serwisy.gazetaprawna.pl/zdrowie/artykuly/1429813,strajk-fizjoterapeutow-i-diagnostow.html
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16. Data: 
12 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

Konflikt 
ogólnopolski 

 
Branża: 

Ochrona zdrowia 
i  pomoc społeczna 

 

 
Ogólnopolski Związek Zawodowy 

Lekarzy (OZZL) 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie podwyższenia nakładów na system ochrony zdrowia do co najmniej 6,8 proc. PKB do końca 2021 

r. oraz 9 proc. PKB do końca 2030 r., utworzenie wspólnego Ministerstwa Zdrowia i Polityki Społecznej już 
od nadchodzącej kadencji parlamentu, podjęcia natychmiastowych działań prowadzących do osiągnięcia 
średnich wskaźników długości i jakości życia oraz wyleczalności z powodu chorób nowotworowych 
i  sercowo-naczyniowych co najmniej na poziomie średniej UE, nie później niż do 2024 r.; apel o znacznie 
wyższy standard profilaktyki dziecięcej 

protest lekarzy 
rezydentów pod 

siedzibą ministerstwa 
zdrowia w formie 

„flashmobu” 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Protest lekarzy rezydentów pod siedzibą Ministerstwa Zdrowia 

 

Lekarze rezydenci ponownie zaprotestowali - tym razem pod siedzibą MZ kilkunastu z nich, w czarnych 
workach z umieszczonymi przy nich na tekturowych kartkach napisami informującymi o przyczynie zgonu, 
leżało na chodniku ul. Miodowej. 
 

Przewodniczący rezydentów OZZL Jan Czarnecki powiedział wyjaśnił, że "flashmob ma zaprotestować przeciwko 
skandalicznie niskiemu finansowaniu systemu ochrony zdrowia". 
 

"Rząd zapowiedział zwiększenie finansowania o 9 miliardów zł. Jednakże 7 miliardów to ratowanie niedofinansowanego 
poprzedniego okresu, dlatego dla pacjentów tak naprawdę na leki, na świadczenia, na zabiegi są tylko 2 miliardy. 
Obecnie system sprawia, że ginie 30 tys. osób z powodu złego finansowania i słabej organizacji. Uważamy, że system 
ten zabija ludzi – zabija przepracowujących się lekarzy i pacjentów oczekujących na lek czy na zabieg" – powiedział. 
 

9 września lekarze ogłosili manifest i wystosowali sześć postulatów, które mają przyczynić się do poprawy sytuacji w 
służbie zdrowia. Domagają się przede wszystkim podwyższenia nakładów na system ochrony zdrowia do co najmniej 
6,8 proc. PKB do końca 2021 r. oraz 9 proc. PKB do końca 2030 r. Chcą także utworzenie wspólnego Ministerstwa 
Zdrowia i Polityki Społecznej już od nadchodzącej kadencji parlamentu, podjęcia natychmiastowych działań 
prowadzących do osiągnięcia średnich wskaźników długości i jakości życia oraz wyleczalności z powodu chorób 
nowotworowych i sercowo-naczyniowych co najmniej na poziomie średniej UE, nie później niż do 2024 r. Apelują 
również o znacznie wyższy standard profilaktyki dziecięcej.(…) 
 

Wiceminister Zdrowia Józefa Szczurek-Żelazko, komentując protest rezydentów, powiedziała, że resort prowadzi dialog 
ze wszystkimi środowiskami lekarzy.(…) 
 
 

Źródło: Puls Medycyny, Autor: EG/PAP 

Źródło informacji medialnej: https://pulsmedycyny.pl/ 

https://pulsmedycyny.pl/protest-lekarzy-rezydentow-pod-siedziba-ministerstwa-zdrowia-970229 
/12.09.2019/ 
 

 
 
 
 

https://pulsmedycyny.pl/protest-lekarzy-rezydentow-pod-siedziba-ministerstwa-zdrowia-970229
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17. Data: 
9 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. śląskie – 
Częstochowa 

 
Branża: 
Produkcja surówki, 

żelazostopów, 
żeliwa i stali oraz 

wyrobów hutniczych 

 
Organizacja Międzyzakładowa 
NSZZ „Solidarność” ISD Huty 

Częstochowa, Międzyzakładowy 
Związek Zawodowy Pracowników 

z ISD Huty Częstochowa, 
Międzyzakładowy Związek 

Zawodowy Pracowników Ruchu 
Ciągłego z siedzibą w ISD Huta 

Częstochowa, Związek 
Zawodowy „Juvenia” Huty 

Częstochowa, Międzyzakładowy 
Związek Zawodowy „Kadra” Huty 

Częstochowa oraz Organizacja 
Międzyzakładowa NSZZ 

Solidarność ’80 ISD Huty 
Częstochowa 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 obawa przed utratą miejsc pracy 

9 września  
o godz. 9.00 

rozpoczęła się 
manifestacja 

pracowników ISD Huta 
Częstochowa pod 

siedzibą VIII Wydziału 
Gospodarczego Sądu 

Rejonowego 
w  Częstochowie 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Związkowcy Huty Częstochowa manifestują przed sądem: "Chcemy inwestora, a nie likwidatora" 
 
W strugach ulewnego deszczu, punktualnie o godz. 9 w poniedziałek przed sądem gospodarczym 
w  Częstochowie ponad stu związkowców huty rozpoczęło manifestację w obronie miejsc pracy. Godzinę 
później sąd rozpoczął rozmowy z potencjalnymi dzierżawcami przedsiębiorstwa 
 
Hutnicy przed siedzibę sądu gospodarczego przy ul. Żwirki i Wigury przyszli nie tylko ze związkowymi flagami 
i  emblematami. Mieli też banery z hasłami: „Chcemy pracować nie negocjować”, „Wysoki Sądzie zabrałaś nam 
pieniądze” czy „Chcemy inwestora, nie likwidatora”. 
 
Związkowców z Częstochowy w manifestacji wspiera grupa członków „Solidarności” z Huty Katowice. 
 
W poniedziałek, punktualnie o godz. 9 rozległ się głos syreny strażackiej i gwizdków. Wykrzykiwano hasła podobne do 
tych ze wspomnianych banerów. 
 
Według nieoficjalnych informacji oferty wydzierżawienia majątku ISD Huty Częstochowa złożyły spółka Cognor z 
siedzibą w Poraju oraz wskazany wcześniej we wniosku upadłościowym przez zarząd huty Sunningwell International 
Polska, reprezentujący kapitał chiński. 
 
W rozmowach z „Wyborczą” pikietujący związkowcy wyraźnie dawali do zrozumienie, że nie chcą spółki Cognor jako 
dzierżawcy. Uważają, że nie jest ona w stanie zatrudnić całej dotychczasowej załogi, nie gwarantuje też rynków 
zbytu.(…) 
 
ISD Huta Częstochowa aktualnie nie prowadzi produkcji, jednak sposób zabezpieczenia majątku i możliwości 
produkcyjnych pozwala na wznowienie produkcji w okresie około miesiąca. Pracownicy od maja br. przebywają na tzw. 
postojowym – z wyjątkiem grupy ok. 150 osób, która jest odpowiedzialna za zabezpieczenie i utrzymanie mienia. 
 
 
Autor: Marek Mamoń 

Źródło informacji medialnej: http://czestochowa.wyborcza.pl/czestochowa/0,0.html 

http://czestochowa.wyborcza.pl/czestochowa/7,48725,25172746,zwiazkowcy-huty-czestochowa-
manifestuja-przed-sadem-chcemy.html 
/09.09.2019/ 

 
 
 
 

http://czestochowa.wyborcza.pl/czestochowa/7,48725,25172746,zwiazkowcy-huty-czestochowa-manifestuja-przed-sadem-chcemy.html
http://czestochowa.wyborcza.pl/czestochowa/7,48725,25172746,zwiazkowcy-huty-czestochowa-manifestuja-przed-sadem-chcemy.html
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18. Data: 
6 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 
woj. świętokrzyskie 

– Kielce 
 
Branża: 

Transport lądowy 
pasażerski 

 
Związek Zawodowy Pracowników 

Transportu Publicznego MPK 
Kielce 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie posiadania wpływu na kształtowanie układu transportowego miasta 

wyniki REFERENDUM 
STRAJKOWEGO 

w  MPK w Kielcach 
pokazują poparcie 
załogi dla działań 

komitetu 
protestacyjno-
strajkowego 

i  ewentualnej 
aktywności strajkowej 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Wyniki referendum w MPK. Większość zgadza się nawet na strajk 
 
Pogotowie strajkowe w MPK. Znane są wyniki referendum w kieleckim MPK. Zdecydowana większość 
pracowników popiera działalność komitetu protestacyjno-strajkowego i jest skłonna przystąpić do strajku 
w  obronie zakładu pracy. - Ale na dziś nie ma mowy o zatrzymaniu komunikacji - mówi Bogdan Latosiński, 
poseł PiS i szef związku zawodowego w kieleckim MPK 
 
To kolejny odsłona konfliktu, który od tygodni przybiera na sile. Dwie komisje zakładowe w MPK ogłosiły pogotowie 
strajkowe i weszły w spór zbiorowy z miastem. 
 
Związkowcy mieli urzędowi za złe, że nie przesłał o czasie finalnej wersji porozumienia (chodzi o 12 zgłoszonych przez 
związki postulatów). 
 
Chodziło o zmiany wprowadzane w rozkładach jazdy, co zdaniem związków ma wpływ na realizację kontraktów 
z  miastem. 
 
Referendum trwało dwa dni. 
– Wzięło w nim udział 431 pracowników, czyli 74 proc. pracowników zatrudnionych w MPK i Kieleckich Autobusach 
[zatrudniają one 583 osoby – red.] i aż 92 proc obecnych w pracy – mówi Latosiński. 
 
 
 
Autor: Marcin Sztandera 

Źródło informacji medialnej: http://kielce.wyborcza.pl/kielce/0,0.html 

http://kielce.wyborcza.pl/kielce/7,47262,25166460,wyniki-referendum-w-mpk-wiekszosc-zgadza-sie-nawet-
na-strajk.html 
/06.09.2019/ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://kielce.wyborcza.pl/kielce/7,47262,25166460,wyniki-referendum-w-mpk-wiekszosc-zgadza-sie-nawet-na-strajk.html
http://kielce.wyborcza.pl/kielce/7,47262,25166460,wyniki-referendum-w-mpk-wiekszosc-zgadza-sie-nawet-na-strajk.html


 

 

MONITORING KONFLIKTÓW SPOŁECZNYCH  -  WRZESIEŃ 2019 

Data zgłoszenia 

Miejsce konfliktu 

Branża 

Strony konfliktu 

Przedmiot konfliktu  -  Sposób prowadzenia i zakończenia 

konfliktu 

Źródło informacji medialnej 

Forma 

protestu 

Stan konfliktu 

     MINISTERSTWO RODZINY, PRACY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 

 

 

 

19. Data: 
6 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. śląskie – 
Częstochowa 

 
Branża: 
Produkcja surówki, 

żelazostopów, 
żeliwa i stali oraz 

wyrobów hutniczych 

 
Organizacja Międzyzakładowa 
NSZZ „Solidarność” ISD Huty 

Częstochowa, Międzyzakładowy 
Związek Zawodowy Pracowników 

z ISD Huty Częstochowa, 
Międzyzakładowy Związek 

Zawodowy Pracowników Ruchu 
Ciągłego z siedzibą w ISD Huta 

Częstochowa, Związek 
Zawodowy „Juvenia” Huty 

Częstochowa, Międzyzakładowy 
Związek Zawodowy „Kadra” Huty 

Częstochowa oraz Organizacja 
Międzyzakładowa NSZZ 

Solidarność ’80 ISD Huty 
Częstochowa 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 obawa przed utratą miejsc pracy 

9 września  
o godz. 9.00 odbędzie 

się manifestacja 
pracowników ISD Huta 

Częstochowa pod 
siedzibą VIII Wydziału 
Gospodarczego Sądu 

Rejonowego 
w  Częstochowie 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Hutnicy z Częstochowy wyjdą na ulice. W poniedziałek manifestacja 
 
Jak poinformowały działające ISD Huty Częstochowa związki zawodowe, w poniedziałek (9 września) o godz. 
9  odbędzie się manifestacja pracowników zakładu pod siedzibą VIII Wydziału Gospodarczego Sądu 
Rejonowego w Częstochowie. 
 
- O godz. 10 w sali nr 211 w budynku Sądu Rejonowego planowane jest rozpatrzenie wniosku syndyka o wyrażenie 
zgody na dzierżawę przedsiębiorstwa i wysłuchanie zainteresowanych stron - przypomniano w komunikacie. 
 
Pod komunikatem ws. manifestacji podpisały się: Organizacja Międzyzakładowa NSZZ „Solidarność” ISD Huty 
Częstochowa, Międzyzakładowy Związek Zawodowy Pracowników z ISD Huty Częstochowa, Międzyzakładowy Związek 
Zawodowy Pracowników Ruchu Ciągłego z siedzibą w ISD Huta Częstochowa, Związek Zawodowy „Juvenia” Huty 
Częstochowa, Międzyzakładowy Związek Zawodowy „Kadra” Huty Częstochowa oraz Organizacja Międzyzakładowa 
NSZZ Solidarność ’80 ISD Huty Częstochowa. 
 
Sąd Okręgowy w Częstochowie ogłosił 4 września upadłość likwidacyjną ISD Huty Częstochowa i wyznaczył syndyka 
masy upadłościowej. Huta zatrudnia ok. 1,2 tys. osób, a łącznie kooperantami - według szacunków - może zapewniać 
ok. 5 tys. miejsc pracy. 
 
Związkowcy "nieskrywanym zdumieniem i rozgoryczeniem przyjęli postanowienie Sądu Rejonowego w Częstochowie 
o  ogłoszeniu zwykłej upadłości likwidacyjnej" i zapowiedzieli akcję protestacyjną. 
 
- Aktualnie kluczową kwestią jest pilne podpisanie umowy dzierżawy Huty Częstochowa i bezzwłoczne uruchomienie 
produkcji - podkreślono w komunikacie Sądu Okręgowego w Częstochowie, przesłanym w piątek do redakcji WNP.PL. 
 
Sąd obszernie tłumaczy w nim, skąd decyzja o upadłości likwidacyjnej zakładu zamiast postulowanej przez zarząd huty 
i  związki zawodowe upadłości w trybie pre-pack. 
 
 
Autor: TE 

Źródło informacji medialnej: https://www.wnp.pl/hutnictwo/ 

https://www.wnp.pl/hutnictwo/hutnicy-z-czestochowy-wyjda-na-ulice-w-poniedzialek-
manifestacja,352548_1_0_0.html 
/06.09.2019/ 
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20. Data: 
3 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 
woj. świętokrzyskie 

– Kielce 
 
Branża: 

Transport lądowy 
pasażerski 

 
Związek Zawodowy Pracowników 

Transportu Publicznego MPK 
Kielce 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 żądanie posiadania wpływu na kształtowanie układu transportowego miasta 

5 września w MPK 
w  Kielcach 

rozpoczęło się 
dwudniowe 

REFERENDUM 
STRAJKOWE 

 
 

od piątku 23 sierpnia 
w MPK w Kielcach 

obowiązuje pogotowie 
strajkowe 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
W kieleckim MPK referendum strajkowe 
 
W czwartek (5 września) w Miejskim Przedsiębiorstwie Komunikacji w Kielcach rozpocznie się dwudniowe 
referendum strajkowe. „Będzie ono dotyczyło ogólnej sytuacji w firmie i kolejnych działań, a nie tylko tego czy 
ktoś jest za strajkiem, czy nie” – powiedział przewodniczący Związku Zawodowego Pracowników Transportu 
Publicznego MPK Bogdan Latosiński. 
 
Kieleckie MPK (od 2007 r. działa jako spółka pracownicza, a samorząd Kielc ma w firmie 30 proc. udziałów), świadczy 
usługi przewozowe na rzecz Zarządu Transportu Miejskiego (ZTM) w Kielcach. W MPK pracuje ponad 600 osób, 
większość z nich należy do związków zawodowych. 
 
Powodem wejścia w spór zbiorowy, jest trwający od kilku miesięcy konflikt pracowników przewoźnika z władzami 
miasta. Jest on związany m.in. z wprowadzonymi wiosną przez ZTM zmianami w rozkładach miejskiej komunikacji, co 
wiązało się m.in. z przerzucaniem kursów w ramach dwóch kontraktów realizowanych dla miasta - z droższego, na 
tańszy. 
 
Strony (władze MPK, przedstawiciele samorządu i ZTM) w ostatnich tygodniach spotykały się, by wypracować 
porozumienie w tej kwestii. 
 
Związkowcy twierdzą, że miasto nie dotrzymało terminu ostatecznej formy porozumienia, które miało być odpowiedzią 
na postulaty zaproponowane przez pracowników MPK - dlatego opowiedzieli się za pogotowiem strajkowym, które 
obowiązuje od piątku 23 sierpnia.(…) 
 
W czwartek i w piątek w kieleckim przedsiębiorstwie odbędzie się referendum strajkowe. "Będzie ono dotyczyło ogólnej 
sytuacji w firmie i kolejnych działań, a nie tylko tego czy ktoś jest za strajkiem, czy nie" - poinformował Latosiński. Dodał, 
że ewentualny strajk nie będzie polegał na nie wyjeżdżaniu autobusów na ulice. 
 
 
 
Autor: PAP/JS 

Źródło informacji medialnej: https://www.portalsamorzadowy.pl/ 

https://www.portalsamorzadowy.pl/praca/w-kieleckim-mpk-referendum-strajkowe,131453.html 
/03.09.2019/ 
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21. Data: 
3 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. opolskie – 
Opole 

 
Branża: 

Ochrona zdrowia 

 
NSZZ Solidarność 

w  Uniwersyteckim Szpitalu 
Klinicznym w Opolu 

reprezentujący interesy 
techników radiologii, analityków 

medycznych, laborantów, 
fizjoterapeutów czy sekretarek 

medycznych 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 postulaty płacowe 

wszczęcie procedury 
sporu zbiorowego 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Solidarność w Uniwersyteckim Szpitalu Klinicznym zapowiada strajk i głodówkę 
 
Średni personel Uniwersyteckiego Szpitala Klinicznego w Opolu grozi strajkiem. Powód to niskie 
wynagrodzenia. Marcin Laskowski, przewodniczący NSZZ Solidarność w klinice informuje, że związek wszedł 
w  spór zbiorowy z dyrekcją, ponieważ pracownicy domagają się podwyżek płac oraz zmiany polityki kadrowej. 
Jeśli dyrekcja nie będzie traktowała ich poważnie, pod uwagę brany jest protest głodowy. 
 
Terminu strajku nie ustalono i pod względem formalnym daleko do niego. 03.09 przewodniczący Solidarności w  USK 
zaprosił na konferencję prasową dziennikarzy, aby potwierdzić, że personel jest na to gotowy. - Chcemy, aby 
pracownicy z długoletnim stażem byli właściwie wynagradzani. Żądania obejmują techników radiologii, analityki 
medycznej, laborantów, fizjoterapeutów czy sekretarki medyczne, którzy po wielu latach pracy zarabiają 2 tysiące 
złotych miesięcznie - tłumaczył na konferencji prasowej Marcin Laskowski. - Pielęgniarki otrzymały w ubiegłym roku 
z  Ministerstwa Zdrowia podwyżki na poziomie 1100 złotych, natomiast pozostałym pracownikom dyrekcja 
zaproponowała średnio około 300 złotych miesięcznie. Osoby wykonujące zawody niemedyczne otrzymały jeszcze 
mniej, ponieważ średnio około 150 zł. Z naszego punktu widzenia, dzięki 5 mln złotych, jakie szpital otrzymał z NFZ to 
można było sobie pozwolić na więcej. 
 
Małgorzata Lis-Skupińska, rzecznik prasowy USK poinformowała, że pieniędzy z NFZ było mniej o połowę, a szpital 
zaproponował pracownikom tyle, ile mógł. - Obecnie mamy 6 mln straty i nie możemy dalej zadłużać szpitala i to w 
trosce o pacjentów zaproponowaliśmy takie podwyżki.(…) 
 
- Jeżeli dyrekcja nie będzie traktowała nas poważnie podejmiemy strajk głodowy - zapowiedział Marcin Laskowski. 
 
(…) 
 
 
 
Autor: Piotr Wójtowicz 

Źródło informacji medialnej: http://radio.opole.pl/100,0,informacje 

http://radio.opole.pl/100,291269,solidarnosc-w-uniwersyteckim-szpitalu-klinicznym 
/03.09.2019/ 
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22. Data: 
2 września 2019 
 
Miejsce konfliktu: 

woj. pomorskie – 
Gdańsk 

 
Branża: 

Opieka zdrowotna 
i  pomoc społeczna 

 
Związki zawodowe 

reprezentujące interesy 
pracowników tzw. średniego 

personelu medycznego 
Uniwersyteckiego Centrum 

Stomatologicznego Gdańskiego 
Uniwersytetu Medycznego 

Przedmiot protestu/Postulaty/Żądania: 
 postulaty płacowe 

POROZUMIENIE 
 

zakończenie sporu 
zbiorowego 

Sposób prowadzenia i zakończenia protestu: 
Pracownicy Uniwersyteckiego Centrum Stomatologicznego w Gdańsku wywalczyli podwyżki pensji 
 
Po trwającym ponad rok sporze zbiorowym pomiędzy pracownikami a zarządem Uniwersyteckiego Centrum 
Stomatologicznego w Gdańsku, udało się zawrzeć porozumienie. W lipcu pracownicy przychodni prowadzili 
strajk ostrzegawczy, zapowiadając możliwość strajku generalnego jesienią w przypadku niespełnienia 
postulatów. Domagali się podwyżek. 
 
Przez lata pensje pracowników Uniwersyteckiego Centrum Stomatologicznego były regulowane o najniższą krajową. 
W  roku 2018 do regulacji nie doszło. Zawiązał się spór zbiorowy pomiędzy pracownikami a zarządem przychodni. 
9  lipca tego roku pracownicy prowadzili przez kilka godzin strajk ostrzegawczy. Prezes UCS-u, Joanna Skonecka, nie 
wyszła do nich i nie podjęła rozmów. Pracownicy nie wykluczali rozpoczęcia jesienią strajku generalnego. 
  
W ostatnich dniach, w wyniku mediacji, udało się zawrzeć porozumienie między stronami. - Ten spór zbiorowy trwał od 
zeszłego roku, wcześniej nie doszło do spotkania, mediacje oddaliły się i na 29 sierpnia ustalono kolejne - mówi Jolanta 
Mieszczak z Konfederacji Pracy OPZZ. - Tego dnia do mediacji doszło i w ciągu kilku godzin doszliśmy do 
porozumienia. 
 
(…) 
 
Od tego miesiąca pensje pracowników wzrosną o 500 złotych brutto, a od stycznia dodatkowo o 350 złotych brutto. 
Obecnie średnie wynagrodzenie pracowników Uniwersyteckiego Centrum Stomatologicznego wynosi 3000 złotych 
brutto. 
 
 
 
Autor: Rafał Mrowicki 

Źródło informacji medialnej: https://radiogdansk.pl/wiadomosci 

https://radiogdansk.pl/wiadomosci/item/98861-pracownicy-uniwersyteckiego-centrum-stomatologicznego-w-
gdansku-wywalczyli-podwyzki-pensji/98861-pracownicy-uniwersyteckiego-centrum-stomatologicznego-w-
gdansku-wywalczyli-podwyzki-pensji 
/02.09.2019/ 
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